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PLAÇA MAJOR 
Pep Collell 

Intercanvis 

^ ^ Mieres han organitzat pel 
dia nou de novembre una fira 
ben original, que ens recorda
rà el que es feia per aquells in
drets fa un miler d'any. Es 
tracta de comprar i vendre 
sense diners. Així, d'entrada, 
la cosa sembla divertida i in
teressant. «Aquí tens un qui
lo de pa i tu em dones un pot 
de tomata». «Et canvio uns 
calçotets per una Joguina per 
a la nena petita». 

Si analitzem el possible de
senvolupament de la fira, ho 
veurem tot força més compli
cat. Estic segur que els orga
nitzadors són aquests joves 
que han decidit instal.lar-se 
en les masies abandonades i 
que viuen del seu treball ma
nual i del camp. Aquesta gent 
pot entrar sense problemes 
en el joc dels intercanvis. Se
gur que tant ells com altres 
companys dè diversos in
drets de la Garrotxa i fins i tot 
d'altres comarques portaran 
una gran varietat de produc
tes, que aniran des del for
matge elaborat per ells matei
xos fins a tapissos, quadres, 
joguines de fusta i tot el que 
vulgueu. Els pagesos, d'altra 
banda, també podran fer al
gun intercanvi, però força li
mitat, ja que tothom té pràc
ticament el mateix. Els que 
podrien tenir un paper impor
tant en aquesta fira són la 
mainada, que poden aprofitar 
l'avinentesa per treure's del 
damunt contes i joquines que 
ja tenen massa vistos i endur-
se 'na casa d'altres que no 
han llegit. Als que hi podem 
anar de fora, gairebé que no 
ens quedarà més remei que 
fer de simples espectadors, ja 
que poques coses podem 
oferir, si tenim en compte 
que la societat ha canviat 
molt i que la majoria de la 
gent només pot oferir el seu 
treball, que intercanvia amb 
el sou. Però és igual. La festa 
estic segur que serà molt di
vertida, hi haurà qui encara hi 
farà el seu negoci i es traurà 
de sobre algun mort que d'al-
tres'rebran amb entusiasme a 
canvi d'un altre mort. I Mie
res haurà ressorgit, del seu 
ensopiment, encara que no
més sigui per un dia. 

La instal·larà a Tedifici del Casal 

Després de quaranta anys, Caldes 
tindrà una bíblioteca-arxiu 

CALDES DE MALAVELLA (Del 
nostre corresponsal Xevi 
Xirgo).— La creació d'una 
biblioteca-arxiu a Caldes és una 
de les necessitats culturals que 
es farà realitat ara, després de 
més de quaranta anys sense 
aquest sen/ei. En el darrer ple 
municipal l'ajuntament va apro
var l'expedient de contractació 
de les obres de remodelació del 
Casal com a centre de lectura i 
documentació. A més, el consis
tori va aprovar un nou pressu
post i va iniciar els tràmits per 
contractar les obres d'edificació 
del dispensari municipal. 

La ndva biblioteca-arxiu muni
cipal s'instal.larà a l'actual Ca
sal, situat al costat de l'ajunta
ment. Precisament, la necessitat 
de comptar amb una biblioteca 
es va posar de manifest arran de 
l'exposició de llibres infantils ce
lebrada a Caldes el més passat i 
que va atraure bona part del pú
blic escolar de la zona. Probable
ment des de la finalització de la 
Guerra Civil a la població ha 
mancat aquest espai cultural, 
que d'altra banda ja havia existit 
des dels anys vint fins als qua
ranta. Després d'una donació de 
Pla i Daniel el 1916-17 es va 
construir al cap de pocs anys 
una escola per a nens que pos
seïa una biblioteca. Més enda-

, vant, però, quan es va construir 
la nova escola ja no es va tenir 
en compte l'espai per als llibres. 

Els arxius històrics de Caldes 
de Malavella seran a més classi
ficats i preservats a la nova bi
blioteca. D'aquesta manera l'ar-

La Casa Rosa ha vingut fent tms ara les funcions de consultori i de biblioteca popular de Caldes. 

xiu, que actualment s'amuntega 
en dues habitacions de l'ajunta
ment, serà properament obert a 
tothom. Segons l'historiador i ar
xiver municipal, Joan Boadas, 
«les dades històriques i docu
ments del poble pràcticament 
classificats des de 1850 es po
dran recollir i guardar a les noves 
dependències». A més aquesta 
nova redistribució permetrà agi-
litzar les funcions administrati

ves per quan s'hagin de consul
tar determinats escrits. 

D'altra banda, l'ajuntament de 
Caldes, després d'estudiar els 
dictàmens de la Comissió Infor
mativa, va acordar per unanimi
tat aprovar el pressupost del pro
jecte de les obres públiques del 
dispenari municipal, fixat en sis 
milions dues-centes trenta-cinc 
mil pessetes, i aprovar també 

l'actualització del pressupost del 
projecte d'asfaltat dels carrers 
d'accés a les escoles, que quedà 
determinat en sis-centes dotze 
mil quatre-centes pessetes. Al 
mateix ple ordinari l'ajuntament 
va decidir aprovar l'expedient de 
contractació de les obres de 
construcció del dispensari al car
rer Sant Grau iniciant-se així els 
tràmits per seleccionar el con
tractista d'obres. 

Hi han arrencat vims 

Denuncien un atemptat 
ecològic a Testany 

BANYOLES (De la nostra Redac
ció).— La. col·locació de vims o 
joncs a l'entrada de la Fira co
mercial de Banyoles ha estat 
qualificada pels responsables del 
Laboratori de Limnologia com 
«un altre atemptat ecològic que 
denota la manca de sensibilitat 
dels responsables: el Foment de 
la Sardana I l'Ajuntament». A 
l'entrada de la fira, s'hi podia 
veure un espai aproximat d'uns 
cinc metres quadrats de plantes 
repartides en quatre grups amb 
una vintena cada un de plantes. 
«En lloc de posar-hi vegetació de 

jardí, que és el que corresponia 
— diu Carles Abel la , del 
Laboratori—, hi han posat vege
tació natural, plantes proce
dents dels aiguamolls de l'entorn 
de l'estany que pertanyen a la 
zona lacustre». És la mateixa 
planta que se sol posar al test de 
la Font de la Puda, i els que ho 
fan són els membres de la briga
da de l'estany, «per extensió su
posem que també han estat els 
responsables de col.locar les de 
la Fira, i fins i tot possiblement 
ho han fet d'esquenes a l'Ajun
tament». 

110 A|untament d'Olot 

E D I C T E 
El Ple de l'Ajuntament, en sessió celebrada el dia 30 de setembre de 1.986, va acordar aprovar inicialment el Pla Par

cial de Batet sector «3» i exposar-lo al públic pel termini d'UN MES, a comptar des de la publicació d'aquest edicte al Butlle
tí Oficial de la Província. Així mateix, va acordar aprovar l'Avanç del seu Projecte de Reparcel.lació. 

Olot, 3 de setembre de 1.986 
L'ALCALDE, 

Els vims col·locats a la Fira de Banyoles procedeixen de l'estany. Foto: Lluís 
Vilardell. 

Trenta nens fan dibuix i pintura 

Belles Arts de Banyoles 
comença el curs 

Ijg Ajuntament d'Olot 

E D I C T E 
En sesaó celebrada el dia 30 de setembre de 1.986, el Ple de l'Ajuntament va acordair aprovar inicialment l'Estudi de 

Detall d'Adequació de volums de l'illa delimitada pels carrers J . Ayats, Pou del Glaç, Pere Lloses i Av. Reis Catòlics, i 
exposar-lo al públic pel termini de QUINZE DIES, comptats a partir de la publicació d'aquest Edicte al Butlleií Oficial de la 
Província. 

Olot. 3 d'octubre de 1.986 
L'ALCALDE, 

BANYOLES- L'Escola de Be
lles Arts de Banyoles ja ha 
començat a impartir els cursos 
de ceràmica, dibuix i pintura que 
es porten a terme des del 8 1 , 
any que s'inaugurà l'Escola. A 
l'aula de dibuix i pintura infantils 
s'han matriculat trenta nens 
d'edats compreses entre vuit i 
tretze anys. El que s'intenta és 
que descobreixin els colors, pels 
tons i els matisos. A l'aula de di
buix i pintura per a joves adults 
s'ensenya a educar la mà en el 
domini del llapis, la seguretat en 
el traç, per continuar amb les 

tècniques del color. Pel que fa al 
curs de ceràmica s'utilitzaran 
quatre aspectes diferenciats, el 
modelat és a dir treballar.el fang 
mitjançant la torneta manual; 
l'esgrafiat, la tècnica de decora
ció de peces; el torn, dominar el 
fang en el torn de peu, i l'escul
tura, modelar un objecte de 
fang. En aquest curs s'hi han 
matriculat dotze persones. 
Aquestes aules d'activitats tam
bé ofereixen la possibilitat 
d'efectuar sortides periòdiques a 
diferents indrets de les nostres 
contrades per poder practicar 
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